
Komisia regionálneho rozvoja 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

 

Košice: 1. 8. 2013 

Číslo: 1445/2013-RU14/21559 

Vybavuje: Ing. Peter Ťapák 
e-mail: Peter.Tapak@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 220 
 

 

ZÁPISNICA 

z 22. zasadnutia Komisie regionálneho rozvoja Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja konaného dňa 1. 8. 2013 
 

PROGRAM ROKOVANIA: 
 

1. Otvorenie, schválenie programu rokovania 

2. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2013 

3. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2013 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o určení počtu 

tried prvého ročníka stredných škôl v územnej pôsobnosti Košického samosprávneho 

kraja pre prijímacie konanie 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zrušení 

Strednej odbornej školy pôšt a telekomunikácií, Palackého 14, Košice 

6. Plán rozvoja a modernizácie ciest II. a III. triedy na území Košického samosprávneho 

kraja 

7. Informácia o stratégii rozvoja verejnej osobnej dopravy v Košickom samosprávnom kraji 

na roky 2014 – 2020 

8. Informácia o záveroch z konferencie „Budúcnosť dopravy v meste Košice a Košickom 

kraji“ konanej dňa 25. – 26. 6. 2013 v Košiciach 

9. Informatívna správa o činnosti Krajskej organizácie cestovného ruchu Košický kraj 

10. Informácia o realizácii projektu EHMK 

11. Rôzne: 

- Informácie o inovačnom projekte „Výroba etanolu z komunálneho odpadu“ 

12. Záver 

 

K bodu č. 1 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie JUDr. Konkoly privítal prítomných a predložil na schválenie program 

rokovania komisie. V úvode rokovania skonštatoval, že na zasadnutí komisie je prítomná 

nadpolovičná väčšina, to znamená, že zasadnutie je uznášaniaschopné. 

Predseda komisie informoval o vypustení bodu č. 4 v znení „Novelizácia smernice pre tvorbu 

rozpočtu na rok 2014“ a o doplnení bodu č. 8 v znení „Informácia o záveroch z konferencie 

„Budúcnosť dopravy v meste Košice a Košickom kraji“ konanej dňa 25. – 26. 6. 2013 

v Košiciach“. 

 



Uznesenie: 

Komisia schválila program podľa zaslanej pozvánky so zmenami. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 2 

Vyjadrenie: 

Ing. Karafová, vedúca odboru financií, informovala o plnení rozpočtu KSK, ktoré bolo 

spracované na základe výsledkov hospodárenia KSK k 30. 6. 2013. 

V  l. polroku 2013 predstavuje plnenie bežných príjmov 53,17% z rozpočtu, daňové príjmy sú 

splnené na 54,06% z rozpočtu, kapitálové príjmy na 4,75% z rozpočtu, plnenie príjmov 

z predaja majetku KSK na 6,80% z rozpočtu a príjmy na financovanie projektov z fondov EÚ 

boli splnené na 4,63% z rozpočtu. 

Celkové výdavky boli v 1. polroku 2013 vyčerpané na 41,86% z rozpočtu, z toho bežné 

výdavky na 51,74% z rozpočtu a kapitálové výdavky na 15,99% z rozpočtu. Čerpanie 

bežných výdavkov je rovnomerné a primerané obdobiu prvého polroka. Nižšie čerpanie 

kapitálových výdavkov je najmä z dôvodu, že sa neplnia príjmy z fondov EÚ. 

Diskusia: - 

Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 

 

Uznesenie: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie 

v súlade so znením návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 3 

Vyjadrenie: 

Ing. Karafová stručne informovala o úprave rozpočtu KSK v roku 2013, v ktorej ide 

o nasledovné zmeny: 

 Výpadok dane z príjmov fyzických osôb na základe aktualizovanej prognózy Ministerstva 

financií SR z júla 2013 vo výške 1 000 000 Eur. Tento výpadok navrhujeme riešiť 

použitím prebytku bežných príjmov a úsporou v bežných výdavkoch. 

 Rozpočtové opatrenia schválené predsedom KSK, ktoré riešili priebežne nevyhnutné 

operatívne zmeny v rozpočte, presuny medzi programami a pod. 

 Ostatné úpravy, vyplývajúce z prijatých dotácií zo štátneho rozpočtu, z fondov EÚ, 

z darov a sponzorských príspevkov a pod. 

Diskusia: RSDr. Mitterpák, Ing. Zika 

V priebehu diskusie boli zodpovedané všetky položené otázky týkajúce sa výberu daní 

a zamestnanosti, neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 



 

Uznesenie: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť v súlade so 

znením návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 4 

Vyjadrenie: 

Ing. Kandráč, vedúci odboru školstva informoval o nových kompetenciách v oblasti 

odborného vzdelávania. KSK je povinný určiť najneskôr do 30. 9. 2013 počet tried prvého 

ročníka stredných škôl financovaných z rozpočtovej kapitoly rezortu školstva vo svojej 

územnej pôsobnosti pre prijímacie konanie, ktoré sa bude konať v školskom roku 2013/2014 

so začiatkom štúdia žiakov od 1. 9. 2014. VZN sa vzťahuje na všetky stredné školy 

v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK a v pôsobnosti neštátnych zriaďovateľov, ktoré sú 

v územnej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja. 

Diskusia: Ing. Zika, Ing. Holečko, Mgr. Mondiková 

V priebehu diskusie boli zodpovedané otázky ohľadom štatistických údajov zhody 

v očakávanej absorpcii študentov podľa jednotlivých odborov vyplývajúce zo štúdie MŠ SR 

a analytického prieskumu 230 zamestnávateľov v KSK a zároveň otázka ohľadom počtu 

nezamestnaných absolventov v jednotlivých odboroch. Neboli vznesené pozmeňujúce ani 

doplňujúce návrhy. 

 

Uznesenie: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť v súlade so 

znením návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 5 

Vyjadrenie: 

Ing. Kandráč informoval o novele zákona, ktorá určuje samosprávnemu kraju ako 

zriaďovateľovi stredných škôl a školských zariadení v rámci zriaďovateľskej kompetencie 

o zaradení a zrušení školy a školského zariadenia rozhodnúť formou VZN. 

Zastupiteľstvo KSK na svojom 21. zasadnutí prerokovalo materiál „Zmena v sieti stredných 

škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja“, súčasťou ktorého bol 

návrh na podanie žiadosti o vyradenie Strednej odbornej školy pôšt a telekomunikácii, 

Palackého 14, Košice, zo siete škôl a školských zariadení Slovenskej republiky. 

Navrhujeme zrušiť Strednú odbornú školu pôšt a telekomunikácii, Palackého 14, Košice 

k 31. 8. 2013. Od 1. 9. 2013 bude právny nástupca – Stredná priemyselná škola dopravná, 

Hlavná 113, Košice zabezpečovať výchovno-vzdelávaciu činnosť po zrušenej škole 



a prevezme všetky majetkové práva a vzťahy súvisiace s majetkom a záväzky 

z pracovnoprávnych vzťahov dohodnutého počtu zamestnancov po zohľadnení počtu žiakov, 

v súlade s dohodnutou organizačnou štruktúrou a rozvrhom hodín na nasledujúci školský rok. 

Diskusia: - 

Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 

 

Uznesenie: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť v súlade so 

znením návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 6 

Vyjadrenie: 

Ing. Restei z odboru dopravy informoval o strategickom dokumente Plán rozvoja 

a modernizácie ciest II. a III. triedy na území Košického samosprávneho kraja. Na základe 

návrhu nariadenia Európskej komisie sa bude pripravenosť Slovenskej republiky na 

realizovanie investičných priorít z fondov EÚ posudzovať prostredníctvom vyhodnotenia tzv. 

ex ante kondicionalít. Pre oblasť dopravy je ex ante kondicionalitou „existencia príslušných 

strategických dokumentov v oblasti rozvoja dopravnej infraštruktúry ako aj verejnej osobnej 

dopravy“. Obsahom dokumentu je analýza stavu v oblasti cestnej infraštruktúry, návrh cieľov, 

návrh stratégie a na dosiahnutie cieľov a identifikácia kľúčových projektov. 

Diskusia: JUDr. Konkoly, Ing. Zika, Ing. Műnnich, RSDr. Mitterpák 

V priebehu diskusie boli zodpovedané otázky, ktoré sa týkali % podielu plánovaných 

rekonštrukcií v programovacom období 2014 – 2020, rekonštrukcií ciest v Gelnickom okrese 

a vytvorenia ďalších finančných zdrojov, nakoľko cesty v dôsledku dopravnej záťaže rýchlo 

degradujú. 

Kraj počíta s viaczdrojovým financovaním a bude sa usilovať získať čo najviac prostriedkov 

(napr. prerozdelením dane z motorových vozidiel v závislosti od dĺžky cestnej siete). 

V priebehu diskusie boli zodpovedané všetky položené otázky, neboli vznesené pozmeňujúce 

ani doplňujúce návrhy. 

 

Uznesenie: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zrušiť bod A) a schváliť 

bod B) v súlade so znením návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 7 

Vyjadrenie: 



Ing. Bartková z odboru dopravy prítomných informovala o sektorovej stratégii, ktorú 

vypracovalo Ministerstvo dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR a tímom poradcov – 

odborníkov z oblasti verejnej osobnej dopravy ako aj programových expertov a je 

prerokovaná s hlavnými aktérmi zabezpečujúcimi verejnú hromadnú dopravu vrátane 

zástupcov miest a vyšších územných celkov. 

Cieľom predloženej stratégie je popísať reálny, aktuálny stav v oblasti verejnej osobnej 

dopravy, identifikovať príčiny tohto stavu a načrtnúť možnosti budúceho vývoja. 

Predložený materiál je výňatkom zo „Stratégie rozvoja verejnej osobnej dopravy SR“, 

v ktorom sú prezentované informácie o verejnej osobnej dopravy na Slovensku a v Košickom 

kraji, vrátane analýzy, definovania strategických cieľov a zásobníka projektov pre Východný 

funkčný región, t.j. územie Košického a Prešovského kraja. 

Diskusia: JUDr. Konkoly, Ing. Zika 

JUDr. Konkoly žiadal, aby pripravované projekty boli nastavené tak, aby riešili reálne 

prepravné potreby občanov jednotlivých regiónov a aby sme vyhli takým projektom, ktoré len 

naplnia princíp minutia peňazí a poukázal na úzku súvislosť a prepojenie medzi kvalitou 

infraštruktúry a motorovým a vozidlovým parkom. Konštatoval, že ak dopravná infraštruktúra 

bude v nevyhovujúcom stave, dôjde k degradácii moderného vozového parku a vysokým 

prevádzkovým nákladom. 

V priebehu diskusie boli zodpovedané všetky položené otázky, neboli vznesené pozmeňujúce 

ani doplňujúce návrhy. 

 

Uznesenie: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie 

v súlade so znením návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10 

Za: 10 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 8 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie prítomných informoval o konferencii „Budúcnosť dopravy v meste Košice 

a Košickom kraji“. Cieľom konferencie bolo na základe analýzy doterajšieho vývoja 

a rozvojových tendencií mesta a regiónu naznačiť nové strategické zámery rozvoja dopravy 

v Európskom hlavnom meste kultúry 2013 a Košickom kraji so zreteľom na aplikáciu prvkov 

trvalo udržateľného dopravného systému, integráciu a humanizáciu dopravy a rozvoj 

cestovného ruchu. 

Je potrebné rozvíjať novú dopravnú infraštruktúru, aby reálne pokrývala dopravné a tovarové 

toky v regióne. Tento princíp je potrebné osobitne strážiť v pripravovanej integrovanej 

doprave v Košickom kraji. Poukázal na potenciál strategického priemyselného parku Kechnec 

schopného pripraviť podmienky pre zamestnanosť až 30 000 ľudí a reálnej potreby 

dotiahnutia integrovanej dopravy z mesta Košíc do tohto parku. 

Diskusia: JUDr. Konkoly, Ing. Holečko 

Diskutujúci sa v priebehu diskusie dotkli problematiky logistiky a väzby logistiky na 

zamestnanosť v kraji, zrýchlenia a modernizácie železnice na 160 km/hod a boli oboznámení 

so štádiom prípravy a výstavby diaľnice D1 a rýchlostných ciest R2 a R4 na území nášho 



kraja. V priebehu diskusie boli zodpovedané všetky položené otázky, neboli vznesené 

pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 

 

Uznesenie: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie 

v súlade so znením návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 9 

Za: 9 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 9 

Vyjadrenie: 

Ing. Bránska, poverená zastupovaním výkonného riaditeľa Krajskej organizácie cestovného 

ruchu Košický kraj, informovala o činnosti organizácie založenej 1. 1. 2013, o realizovaných 

aktivitách za prvý polrok jej existencie a o aktivitách na nasledujúce obdobie. 

Diskusia: JUDr. Konkoly, Ing. Holečko, PhDr. Kovácsová 

V priebehu diskusie sa upresňovala informácia k poslaniu a úlohám, ktoré má plniť Krajská 

organizácia cestovného ruchu, diskutovalo sa o potrebách rozvoja veľkej infraštruktúry CR vo 

väzbe na návštevnosť, zamestnanosť a uspokojovanie potrieb aj domácich návštevníkov – 

nízkopríjmových rodín. Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 

 

Uznesenie: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie 

v súlade so znením návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 9 

Za: 9 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 10 

Vyjadrenie: 

PhDr. Kovácsová, vedúca odboru kultúry a cestovného ruchu, prítomným odprezentovala 

investičné projekty KSK v rámci programu EHMK – stavebné úpravy 7 kamenných inštitúcií 

„Ostrovov kultúry“. 

V závere spomenula návrh na schválenie nenávratného finančného príspevku v rámci 

trojzložkového spôsobu financovania kľúčových podujatí programu Terra Incognita pre 

Mesto Rožňava na realizáciu programu Tempus Art 2013. 

Diskusia: - 

Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 

 

Uznesenie: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie bod A) 

a schváliť bod B) v súlade so znením návrhu na uznesenie. 

 



Hlasovanie: 

Prítomní: 9 

Za: 9 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 11 

Vyjadrenie: 

Ing. Peter Ťapák prítomným predstavil projekt „Výroba etanolu z komunálneho odpadu“, 

ktorý bol vypracovaný v rámci projektu KNOWBRIDGE. 

Informoval o ekonomickom potenciáli tohto projektu vypracovanom maďarským klastrom 

Enin a jeho použiteľnosti i v podmienkach Košického kraja. 

Kompletná prezentácia je k dispozícii na referáte regionálneho rozvoja. 

Diskusia: Ing. Műnnich 

V priebehu diskusie boli zodpovedané všetky položené otázky, neboli vznesené pozmeňujúce 

ani doplňujúce návrhy. 

Komisia vzala informáciu na vedomie. 

 

K bodu č. 14 

Vyjadrenie: 

Po vyčerpaní všetkých bodov rokovania predsedajúci komisie poďakoval prítomným za účasť 

a ukončil rokovanie komisie regionálneho rozvoja. 

 

 

V Košiciach dňa 2. 8. 2013 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. Peter Ťapák 

tajomník komisie 

...................................................... 

JUDr. Ing. Jozef Konkoly 

predseda komisie 

 


